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Z a m y š l e n í 
Na ustavujícím zasedání Zastupitel-stva města Poběžovice, kterému ve velké sálu hotelu Hubertus přihlíže-lo ve čtvrtek 6. listopadu na 50 ob-čanů, byla na programu vol-ba starosty, místostarosty, radních a předsedů finanční-ho a kontrolního výboru. Program ustavujícího zase-dání byl však pestřejší a ob-sahoval všechny body, které územním samosprávným celkům předepisují platné právní předpisy. Ustavující zasedání vedl současný sta-rosta, Mgr. Hynek Říha. Po složení slibu všech nově zvolených zastupitelů bylo rozhod-nuto, že stejně jako v minulosti, bude volen jeden neuvolněný mís-tostarosta a veškeré volby budou probíhat veřejně. Nikdo ze zastupi-telů nenavrhl tajnou volbu.  Nejprve byl na nastávající čtyřleté volební období volen starosta. Za-stupitelé navrhli dva kandidáty a to p. Pavla Veseláka a Mgr. Hynka Ří-hu. Než bylo přistoupeno k volbě, vzdal se veřejně p. Veselák kandi-datury a jediným kandidátem zů-stal Mgr. Říha. V následném hlaso-vání pak obdržel dosavadní staros-ta, Mgr. Hynek Říha celkem 12 hla-

sů zastupitelů, když se sám zdržel hlasování a proti byli dva zastupite-lé.  Poté proběhlo hlasování o obsazení 

funkce neuvolněného. Zastupitelé navrhli pouze jediného kandidáta a to p. Pavla Veseláka. Ten kandida-turu přijal a následně dostal při hlasování celkem 13 hlasů, když se sám zdržel hlasování a jeden zastu-pitel hlasoval proti. V následující volbě tří členů Rady města Poběžovice byli navrženi čty-ři kandidáti: pí. Marie Nechoďdo-mů, PhDr. Petr Mužík, Ing. Jindřich Kohout a p. Václav Kohout. Pro pí. Nechoďdomů hlasovali cel-kem 3 zastupitelé, proti devět a tři se zdrželi hlasování, takže zvolena nebyla. PhDr. Petr Mužík získal cel-

kem 12 hlasů zastupitelů, když je-den byl proti a dva se zdrželi hlaso-vání. Ing. Jindřich Kohout dostal důvěru 11 zastupitelů, jeden byl proti a 3 se zdrželi hlaso-vání. Pan Václav Kohout získal celkem 14 hlasů za-stupitelů, když se sám hlasován zdržel. Složení Rady města Poběžovice, tedy doznalo tří změn, kdy za dosavadní členy, kteří v letošních volbách již nekandidovali (Ing. Vejvančická Ph.D., Mgr. Kociánová a p. Vondraš) byli nově zvoleni Ing. Jin-dřich Kohout, Václav Kohout a PhDr. Petr Mužík. Do pětičlenné ra-dy dále automaticky patří starosta a místostarosta. Při dalším hlasování, tentokráte na obsazení funkce předsedy finanční-ho výboru navrhli zastupitelé dva kandidáty a to Ing. Janu Kochovou a pí. Jiřinu Vogeltanzovou. Zatímco první navržená svou kandidaturu odmítla, pí. Vogeltanzová ji přijala. Při následném hlasování ji zastupi-telé dali celkem 13 hlasů, když se sama vzdala hlasování a jeden za-stupitel byl proti.  Do funkce předsedy kontrolního vý-boru byl navržen jeden kandidát a to Ing. Jana Kochová, které zastu-pitelé vyjádřili podporu 14 hlasy, když se sama kandidátka vzdala hlasování. Litera zákona sice ukládá obecním zastupitelstvům, aby při ustavují-cím zasedání „zřídili“ finanční a kontrol výbor, čímž je myšleno zvo-lení předsedy a všech členů, ale vzhledem k praktickým zkušenos-tem, kdy neprojeví z řad zastupite-lů, či přítomné veřejnosti dostateč-ný počet osob svůj zájem o členství ve výborech, je tolerováno, aby členové výborů byli zvoleni na nej-bližším zasedání zastupitelstva. Ta-to situace nastala i zde, když se na výzvu starosty kdo má zájem pra-covat v jednotlivých výborech, ni-kdo nepřihlásil. Proto bylo konečné ustavení obou výborů odloženo na nejbližší zasedání ZM. Zastupitele se  při projednávání od-měn pro neuvolněné členy zastupi-telstva shodli na tom, že nejméně do konce roku 2014 nedojde ke změně v rozsahu, ani ve výši od-měn neuvolněným zastupitelům, které jsou vypláceny v současné době.  Po diskusi, do které se přihlásilo 8 aktérů, bylo ustavující zasedání ZM předsedajícím ukončeno. 

Tak nevím - zamýšlet se či neza-mýšlet? A nad čím? Někdy se mi zdá, že lidé se zamýšlejí jen (tedy pokud už vůbec) nad tím, co koupit a za kolik… Jak snad-no přijít k penězům. A listopado-vé zamýšlení? Listopad - padá listí, je třeba ho hrabat, pálit(tedy pod dozorem hasičů) kom-postovat (podle rad zahradnic-kých odborníků). Nač tedy něja-ké zamýšlení. Ale letošní listopad je přece jen trochu jiný, hlavně pro ty, kteří se zamýšlejí nejen nad vlastní zahradou (i když bez těch by byl svět už dávno v ř… ). Ty tři tečky znamenají, že nechci dopadnou jako onen nižší šlechtic, který si přičichl k postavení krále a myslí si, že si tudíž může všechno dovolit a že sblížit se s lidem znamená začít používat tzv. jadrný slovník). Ale jednou velkou chybou je, že když je lidu nejhůř a nemá co do h…., dá se velice snadno ošálit Jako v Rusku 25. října. Tedy 7. listopadu 1917. VŘSR! Válka, hlad, bída… a bolševici hned měli navrch. A páni si podřezali větev, tak dlouho tlačili na pilu – málo platili, honili mužské do vá-lek, až… V České republice ale spojujeme listopad s jinými událostmi. I když ani jedna z nich se ve  stá-tě tohoto jména neudála. Po-hřeb Jana Opletala, studenta, který zemřel proto, že se zúčast-nil demonstrací proti německým okupantům, se konal v Protek-torátu Čechy a Morava, demon-strace dne 17. listopadu 1989, která byla jedním z posledních hřebíků do rakve totalitních reži-mů v Evropě, proběhla v Česko-slovenské socialistické republice. A tak je to vlastně se vším. V roce 1359 (tedy před 655  le-ty) byly Poběžovice vsí a v Čes-kém království vládl Karel IV. (v roce 2009 – 650 let vydalo o.s. sdružení Dobrohost knížku Poběžovice), v roce 2014 po ně-jakém výročí pes neštěkl, v roce 1424 se staly Poběžovice městy-sem či spíše trhovou vsí a oby-vatelé byli díky tomu svobodněj-ší než ti v okolních dědinách. I když v zemi vlastně zuřila ob-čanská válka, později nazývaná husitské revoluční hnutí. A po-kračovala, i když zemřel v témže roce Jan Žižka. V roce 2004 se-hráli ochotníci za velkého zájmu diváků jednoaktovku připomína-jící tuto událost. V roce 2014? V roce, který se poběžovickými čtyřkami jen hemží? Darmo mlu-vit. Pravda, lidé mají asi jiné sta-rosti. Jenže ty měli vždycky a v daleko horších dobách. A pře-ce nezapomínali  na to, že nejen chlebem… Možná ale právě pro-to, že toho „chleba“ je tolik a dá tolik práce a přemýšlení vybrat 
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dokončení na str. 2 



 

  si ten pravý a ten nejlev-nější, nezbývají síly už na nic jiného. Doufejme jenom, že nebude třeba za-se nějaké takové větší katastrofy, než je současná politika, aby se lidé vzpamatovali a začali se zají-mat i o něco jiného než o vlastní kapsu. A když si to nepřipomene většina, měla by to mít na paměti alespoň „menšina“, kterou si ta většina zvolila. A to nejen z hlediska „nemateriálního“. Vždyť i tu-ristika je průmysl a může přinášet zisky. A zákla-dem tohoto průmyslu jsou hlavně vlastně příroda  a dějiny!!! A právě v tom mají Poběžovice uložený  kapitál, kterého ani zdaleka nevyužívají.                                                                                                                                                                                             Marie Špačková  

Výběr z usnesení 114. jednání RM Poběžovice, ze dne 29.10.2014  �� RM schvaluje rozpočtová opatření č. 09/2014 v předloženém znění. 
Výběr z usnesení ustavujícího ZM Poběžovice, ze dne 6.11.2014 �� ZM stanovuje, že hlasování o obsazení funkcí starosty, místostarosty, členů rady města a předsedů výborů zastupitelstva proběhne veřejnou volbou. �� ZM volí počtem 12 hlasů starostou města Poběžovice Mgr. Hynka Říhu, nar. 9.6.1970, bytem Šandova 275, 345 22  Poběžovice, který ve volbách do zastupitelstva města získal 211 hlasů. �� ZM volí počtem 13 hlasů místostarostou města Poběžovice Pavla Veseláka, nar. 24.7.1969, bytem Květinová 97, 345 22  Poběžovice, který ve volbách do zastupitelstva města získal 289 hlasů. �� ZM volí počtem 12 hlasů do funkce člena Rady města Poběžovice PhDr. Petra Mužíka, nar. 24.10.1948, bytem Vranovská 361, 345 22  Poběžovice, který ve volbách do zastupitelstva města získal 211 hlasů. �� ZM volí počtem 11 hlasů do funkce člena Rady města Poběžovice Ing. Jindřicha Kohouta, nar. 23.8.1962, bytem Drahotínská 223, 345 22  Poběžovice, který ve volbách do zastupitelstva města získal 214 hlasů. �� ZM volí počtem 14 hlasů do funkce člena Rady města Poběžovice Václava Kohouta, nar. 11.6.1968, bytem Šitboř 54, 345 22  Poběžovice, který ve volbách do zastupitelstva města získal 212 hlasů. �� ZM stanovuje, pro volební období 2014-2018, počet členů finančního a kontrolního výboru ZM na 5, včetně předsedů. �� ZM volí počtem 13 hlasů předsedou Finančního výboru Zastupitelstva města Poběžovice Jiřinu Vogeltanzovou, nar. 12.8.1970, bytem Horní 140, 345 22  Poběžovice, která ve volbách do zastupitelstva města získala 158 hlasů. �� ZM volí počtem 14 hlasů předsedou Kontrolního výboru Zastupitelstva města Poběžovice Ing. Janu Kochovou, nar. 6.11.1967, bytem Ohnišťovice 37, 345 22  Poběžovice, která ve volbách do zastupitelstva města získala 174 hlasy. �� ZM stanovuje odměny za výkon funkcí neuvolněných členů zastupitelstva v současně platném rozsahu jejich poskytování a výši a to ode dne jejich zvolení do funkce. 

 Panorama  
u d á l o s t í 

Od 3. listopadu 2014 začaly v areálu pobě-žovického zámku zemní práce za účelem vybudování kanalizace na odvod dešťových vod od budovy zámku. Výkop do hloubky kolem 2,5 metru byl prováděn firmou CHVAK, a.s., Domažlice, za odborného do-hledu archeologů. Při zahájení prací byl od-kryt starý odvodňovací kanál s kamennými zdmi a cihlovou klenbou, který v minulosti funkci odvodňování zámku plnil. 

Dne 5. listopadu byla nahlášena porucha vodovodu v ulici Pohraniční stráže, pod by-tovým domem č.p. 116. Od rána zde zasa-hovali pracovníci firmy CHVAK, a.s., Do-mažlice, kteří museli nejprve zaměřit a vy-značit inženýrské sítě v místě úniku vody a hned potom zahájili zemní práce k odstra-nění závady. 

Bobr evropský je na našem území chráně-ným živočichem (silně ohrožený druh), ale vodohospodáři s ním mají někde velké pro-blémy, protože se v našich končinách po-měrně rychle zabydlel a šíří. I na spodní části potoka Pivoňka se můžeme setkat s jeho činností. Z poražených stromů pod novým mostem přes Pivoňku postavil bytel-nou hráz a omezil tím průtok vody korytem potoka. 
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V sobotu 15. listopadu 2014 jsme uskutečnili derniéru naší letošní hry Čest nade vše. V Postřekově se hraje dobře, protože je vždy pl-ný sál naprosto úžasných diváků. Dokonce zde tradičně trháme divácké rekordy – kapacita místního sálu je podstatně větší než možnosti poběžovického kina. Představení dopadlo dobře, třebaže se nám hlavní představitelka vrátila z pátečního koncertu Čerchovanu bez hlasu a my jsme ji museli s pomocí dostupné techniky ozvučit. Diváci vše pochopili a - soudě podle oh-lasu na naše představení – odcházeli spokojeni. A my si s trochou smutku v hlase můžeme říci: Další divadelní rok je za námi. Jaký byl? Nastudovali jsme novou hru, a přestože ji v průběhu roku provázelo hodně smůly, nemys-lím, že to bylo špatné představení. Kromě pobě-žovické premiéry jsme hráli v Horšovském Týně, Třebnicích, Kolovči a v Postřekově. Oproti jiným rokům se jedná o pokles počtu repríz, protože jsme bohužel řadu nabídek i domluvených před-stavení byli nuceni odmítat, či dokonce rušit. Způsobily to některé další závazky členů našeho divadelního spolku, v závěru sezóny jednoho z nás zradilo zdravíčko. Doufejme, že máme do budoucna vybráno a že ten příští rok bude v tomto ohledu daleko příznivější! V letošním roce náš soubor oslavil 65 let své činnosti. Rozhodli jsme se toto jubileum oslavit 

vzpomínkou na jeho největší osobnost a na Po-běžovické slavnosti jsme připravili divadelní po-řad a výstavu s všeříkajícím názvem: Jiří Peli-kán. Díky vstřícnosti jeho rodiny mohli návštěv-níci místního kina spatřit opravdu unikátní ukáz-ky všestranné činnosti pana Pelikána v mnoha oblastech společenského a kulturního života na-šeho města. Ráda bych touto cestou poděkovala všem, kteří svou účastí přispěli k tomu, že jsme mohli naše polokulaté výročí oslavit právě tímto způsobem. Mé díky patří slečně Evě Leškové, která byla hlavní iniciátorkou a organizátorkou celé akce. Kromě ní v pořadu Divadelní Pelikán vystoupili: Marie a Miroslav Otcovi, Alena a Vla-dimír Vladykovi, Hana  a Jiří Teplí, Eva Páralová, Josef Schröpfer, Jana Vladyková, Hana Pelikáno-vá, Jan Večeřa, Zdeněk Doktor, Jan Doktor a Pavlína Vejvančická. Jsem ráda, že mé pozvání na naši oslavu přijali i hosté z Horšovského Týna a Hostouně. Všem zmíněným ještě jednou moc děkuji za to, že měli chuť si s námi společně za-vzpomínat.  Co dodat závěrem? Snad jen to, že pro příští di-vadelní sezónu v současné době zkoušíme novu hru, kterou napsala naše členka Pavlína Vejvan-čická  a jejíž premiéra by se měla odehrát začát-kem února. Už teď se těšíme na všechny naše věrné příznivce!         Věra Táborská, DS Poběžovice 

Rok utekl jako voda a opět Vám přinášíme po-zvání k oslavám nejkrásnějších svátků v roce. Připravili jsme pro Vás pestrý program. Oceníme věrné čtenáře knihovny, popovídáme si o chod-ských vánočních zvycích s Mgr. Josefem Nejdlem - ředitelem Muzea Chodska, pokřtíme knihu paní Mgr. Marie Špačkové - regionální autorky, histo-ričky a poběžovické patriotky. Zaposloucháme se do netradičního gospelu, dechových nástrojů ve vánočním podání i do středověkých tónů přiná-šejících atmosféru Vánoc tak, jak jsme si již v předchozích letech zvykli. Vaše návštěva podpoří místní farnost - dobrovolné příspěvky totiž věnu-jeme poběžovickému kostelu. Rozkrojte s námi jablíčko, hoďte pantoflem, poseďte v krčmě, ochutnejte medovinu, kupte si na našem vánoč-ním trhu drobnost a udělejte radost! Radost a dobré skutky k Vánocům patří, vyrobte dětem masky čertíků a přijďte se pobavit na čertovský rej. Přispějete-li do kasičky, uděláte radost on-kologicky nemocným dětem, peníze totiž věnu-jeme na nákup vánočních dárků pro ty, kdo ne-mají v životě tolik štěstí, kolik by potřebovali a 

tyto svátky budou trávit v nemocnici. Chybět ne-bude ani čertovská návštěva u Vás doma, hříšní-ků je rok od roku více, museli jsme přivolat posi-lu, aby se nám nestalo, že Mikuláše hříchy Va-šich dětí odrovnají a nepřijde! Letos se náš pro-gram dobrými skutky jen hemží, i na zvířátka jsme pamatovali! Ozdobíme jim stromečky, kte-ré jim spolu s vámi odneseme do obory, i zvířát-ka chtějí mít Vánoce! Celý rok oslavujeme 140. výročí narození paní hraběnky Mitsuko Aoyama Coudenhove-Kalergi. Přinášíme Vám divadelní představení, kdy se společně s paní Zorou Jan-dovou přeneseme do 19. století, do časů, kdy se první Japonka žijící na území Evropy stala pobě-žovickou hraběnkou. Probudíte-li se do Novoroč-ního rána s bolehlavem nebo chutí začít nový rok jinak, projděte se s námi ke kapličce svatého Prokopa, zazpívejte si novoroční koledu. To vše a mnohem více najdete v přiloženém adventním programu, který je součástí zpravodaje, ke sta-žení na webu města a facebooku MKIS.                (MKIS, Podsk+Adamc)  

pokračování ze str. 1 

Nová kniha regionálního autora Marie Špačková: Bílá gumovka a jiné příběhy s detektivní zápletkou. Prezentace  knihy se bude konat 17.12. 2014 v MKIS Poběžovice, a to od 18 hodin. Kniha je v současnosti k dostání buď přímo u autorky nebo v Chodském knihkupectví v Domažlicích. 



                               

Původně dřevorubecká  osada na cestě z Domažlic do Bavor je zmíněna již na konci šest-náctého století (1587) a patři-la k domažlickým městským vesnicím. Jak přišla k exotické-mu jménu známému nejen z biblických dějů, není pochopi-telně už možné dneska zjistit, toliko písemná forma názvu kolísá mezi užitím měkkého i a ypsilonem. Kácení dřeva v hra-niční oblasti na úpatí Čerchova a v dalších končinách Českého lesa bylo ostatně hlavním zdrojem obživy nejen babylon-ských obyvatel, ale i osadníků v sousedních vsích jak měst-ských, tak vrchnostenských, starších či mladších než Ba-bylon, ať už se jednalo o Fol-mavu nebo Kubici (později Českou a Německou Kubici), či stranou ležící Pasečnici nebo na druhém konci se rozkládají-cí Pec pod Čerchovem. Vesnice Babylon je zmíněna i v prvním katastrálním soupisu z počátku druhé poloviny sedmnáctého století, známém obecně jako Berní rula, neopomíjí ji ani o století později sepsaný Terezi-ánský katastr a zmiňují se o ní i známé historické místopisy Schallerův (1789) a o půl sto-letí mladší práce Sommrova (1839), ve které jsou již uve-

deny bližší údaje, jako počet domů (11) a obyvatel (78), dále její příslušnost k trhanov-ské farnosti a poznamenána je i myslivna u osady. Proslulost Babylonu jako zná-mého letoviska ovšem přichází až ke konci minulého století a souvisí s celkovou tehdejší společenskou atmosférou. Při-spěl k tomu především oživený a podporovaný zájem o Chod-sko jako nejzápadnější českou výspu, známou zejména díky působivé interpretaci v Jirás-kově díle. Ten se sice odrazil hlavně v nedaleké České Kubi-ci postavením penzionu Krás-nohorská, ostatně inspirova-ném skutečně tehdejší známou českou básnířkou. Zde se pak vytvořil osobitý salón svého druhu ojedinělý, kde se schá-zela tehdejší česká společnost literárně-umělecká. Působivý krajinný reliéf s možností čet-ných výletů do přírody pak při-lákal mnoho vnitrozemských letních hostů nejen na Kubici, ale byl i motivací zřízení další-ho letoviska na sousedním Ba-bylonu, ke kterému vedly sice důvody poněkud prozaičtější a spjaté zejména s komerčními zájmy - svou aktivitou zde mi-mo jiné podnikatelské subjekty projevila i tehdejší trhanovská 

vrchnost - a tak došlo k vol-nému propojení jak Kubice, tak Babylonu, ale i Pece a Tr-hanova, ale i Čerchova. Přispě-la k tomu dále i skutečnost vhodné komunikace jak silnič-ní, tak železnice. Výše zmíněný zájem o chodskou historii a národopis nejen Babylon ob-klopujícího chodského regionu, byl totiž doplněn a rozšířen novou zálibou nejen v turistice ale i sportu, související s roz-vojem vlastenecky orientova-ného sokolského hnutí, tak i s novými pohledy na zdra-vovědu a kulturu těla vůbec a v neposlední řadě i s akti-vitami zánovního Klubu čes-kých turistů, z jehož podnětu byla postavena např. první rozhledna na Čerchově. A tak nejen výlety na nejvyšší vrchol Českého lesa, do Bavor, Skal-ku či na Pec, spojené s lesním prostředím, ale i tehdy sice ještě poněkud nezvyklé, ba opovážlivé, ale přesto stále ví-ce lékařskými kapacitami do-poručované a zejména u mlá-deže oblíbené koupání a plavá-ní ve volné přírodě tenkrát na-bídlo vesnici Babylon s velkým rybníkem (12 ha) položeným uprostřed lesů a s přirozenou pobřežní plochou určenou po-zději pro pláž, netušenou mož-

nost stát se oblíbeným koupa-lištěm. Tyto domažlické měst-ské lázně se záhy dostaly do obecného povědomí jako oblí-bené výletní místo s vodním osvěžením, nabízejícím srovná-ní s Jivjany, populárním leto-viskem pražské high society, neboli smetánky. Obliba baby-lonského koupaliště brzy našla odezvu překračující rámec do-mažlického regionu. O občer-stvení výletníků a koupajících nejen ve vrcholném létě se vzápětí postarala na hrázi vy-budovaná a posléze tak vyhlá-šená restaurace Baštírna, své-rázná stavba v kuriózním pseudostylu rustikálních sta-veb skand inávského rázu. Dnes ovšem toto, kdysi tak ob-l íbené pohostinství nestojí. Před mnoha desetiletími za ně-kolik let po Baštírně přibyly další hostince, hotely a penzi-ony, ubytovny a rekreační za-řízení, z nichž dodnes zůstá-vají nejznámější např. Bo-hmann, Bedrníček, Belveder, některé pak v minulých letech nesly názvy spíše budovatel-ské. Třebaže síť letovisek pro-žívá vlny konjunktury i útlumu, Babylon nepochybně čeká ješ-tě nejedno slunné a rušné léto  PhDr. JAN VOGELZANZ  Muzeum Chodska 

Judistka Jaroslava Záhořová se ze Španělské Malagy vrátila v říjnu jako vicemistryně světa veteránů v judu. Po mnoha svých úspě-ších (jede-náct me-dailí z mistrovství re-publiky žen, dvě ví-tězství a dvě stříbr-né medaile v kate-gorii veteránů v ČR, zlatá, stříbrná a dvě bronzové medaile z mistrovství Evropy veteránů, páté místo na mistrovství světa veteránů, čtyři stříbrné a jedna bronzová medaile z mistrovství Rakouska, zlaté me-daile z mistrovství Maďarska a Slo-venska) a pátém místě na mistrov-ství světa se konečně i z tohoto nejvýznamnějšího turnaje dočkala cenného kovu v podobě stříbra. Kromě individuálních cen sbírá tato úspěšná judistka i ceny kolektivní, neboť je členkou družstva Czech Masters Judo, které podruhé za se-bou skončilo na třetím místě v ka-tegorii žen na mistrovství ČR a v kategorii veteránů 40-49 let vyhrá-lo mistrovství Evropy. Na letošním světovém šampionátu 

našla přemožitel-ku až ve finále a byla jí Rumunka, se kterou dosud nikdy nevyhrála, ale tentokrát to byla ta nejtěsnější porážka (na šido).  Dokázat i tuto soupeřku na vý-znamném turnaji porazit je další motivací této ve-leúspěšné pobě-žovičanky, která v současnosti půso-bí v Judo clubu v Domažlicích, kde se připravuje ne-jen na závody, ale trénuje i nej-menší děti, kterým předává své bo-haté sportovní zkušenosti. Poslední letošní akcí byl pro úspěš-nou judistku pražský turnaj veterá-nů, který se konal v sobotu 15.11. jako Mistrovství ČR veteránů. Tento turnaj Jaroslava Záhořová vyhrála a další zlatou medailí zavr-šila veleúspěšný rok 2014.   

Poběžovičtí farníci, kterých za pů-sobení Pátera Žáka citelně ubylo si chválili zcela jiný přístup jeho ná-stupce, Pátera Špána. S jeho vstřícností a ochotou byli velmi spokojení i představitelé města, či Městského kulturního a informační-ho střediska v Poběžovicích. Jak jde život, dochází k neustálým změnám (vše je relativní) a tak i páter Michael Jan Špán svou farář-skou dráhu v Poběžovicích skončil. Jeho představení jej povolali do mateřského kláštera v pražském Břevnově, kde pociťují velký nedo-statek duchovních. Nutno po-dotknout, že na rozdíl od odchodu Pátera Žáka, který byl drtivou vět-šinou občanů vítán, je odchod pá-

tera Špána přijímán s politováním, protože si svým přístupem získal sympatie většiny Poběžovičanů. Od 1. listopadu převzal  poběžovic-kou farnost klenečský farář páter Libor Buček, který je znám svojí vášní pro motocykly a v místě svého působení  je dlouhodobě oblíbený. Věřme, že si svým jed-náním i zde v Poběžovi-cích získá sympatie našich občanů a hlavně zdej-ších věr-ných far-níků.   

Ještě pár vět k minulému „Poběžovicku.“  Ve zprávě o kapli sv. Prokopa bylo uvedeno mimo jiné, že pan Špaček a paní Bártová zís-kali sponzorské dary.  Byla ale opomenuta paní Lu-kášková, která v Domažlicích oslovila dva sponzory. Oba byli štědří a proto je na místě po-děkovat jak paní  Miroslavě Lu-káškové, tak i oběma štědrým sponzorům. 
Ludmila Bártová stránka 5 

Slíbila jsem šikovným dětem, že uveřejním čas od času, co samy vymyslí. Tady je básnička, kterou pone-chávám  v původním znění:  Čítánkovo knížtičky pro šikov-né dětičky. Babička nám čte,  pak se tomu zasmějeme   a pak domů pospícháme. Budeme mít oslavy  budeme plnit úkoly. 
 (Sophie Agnes Benediktová,  9 let, Čítánek)  J. Podskalská 

Požehnané, veselé,  voňavé, ve zdraví a  lásce, spokojenosti,  s rodinou a přáteli,  v hojnosti a radosti prožité  svátky vánoční Vám  přeje Vaše poběžovické MKIS.  

P O Z V Á N K A 

 SPCCH ZO Poběžovice srdečně zve širokou veřejnost v úterý 30.12.2014 od 14.00  hodin do hotelu HUBERTUS v Poběžovicích na  SILVESTROVSKÉ  DECHOVKOVÉ  ODPOLEDNE. K tanci a poslechu zahraje  „MELODY CLUB“  z Postřekova.  Vstup dobrovolný! 

Město Poběžovice 
 nabízí k prodeji družstevní byt o velikosti cca 140 m2  v Šandově ulici. 
 Podrobnosti sdělí  Mgr. Hynek Říha,  tel. 728 729 733. 
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UPOZORNĚNÍ 
Místní poplatek:   

   za pronájem zahrádek,  
je splatný do  
31.1.2015, 

  za držení psů  
je splatný do  
31.3.2015,   

za odpady 
je splatný do 

 30.6.2015. 
  Poplatky se hradí  

 hotově v pokladně  
MěÚ Poběžovice 

nebo bezhotovostním 
převodem  

na účet města. 

   Dne 2. prosince 2014 by se dožil 100 let pan  Jan Vogeltanz 
z Poběžovic.      

     Stále vzpomínají  PhDr. Jan Vogeltanz a příbuzní. 

Poplatek za pronájem pozemku (zahrádky) Výše ročního poplatku je 2.-Kč/m2 pronajaté plochy a je v souladu s uzavřenými nájemními smlouvami. Poplatek je splatný do 31. ledna běžného roku. 
 Poplatek za držení psa Výši a podmínky hrazení poplatku stanovuje Obecně závazná vyhláška města Poběžovice č. 01/2010 o místních po-platcích, ze dne 9.12.2010 a vyhláška č. 1/2012, kterou se uvedená vyhláška mění a doplňuje. http://www.pobezovice.cz/cs/3588/6111/download/3278.pdf Výše poplatku za jednoho psa, chovaného v částech Poběžovic (Sedlec, Zámělíč, Ohnišťovice, Šitboř, Šibanov, Se-zemín) a v rodinných domech v Poběžovicích činí 200.-Kč/rok a za každého dalšího psa 500.-Kč/rok. V případě chování psa v bytových domech v Poběžovicích činí sazba za jednoho psa 600.-Kč/rok a za každého dal-šího 1000.-Kč/rok. V případě, že držitelem psa je poživatel invalidního, starobního, vdovského nebo vdoveckého důchodu, který je je-diným zdrojem jeho příjmu anebo poživatel sirotčího důchodu, činí sazba za jednoho psa 100.-Kč/rok, za každého dalšího 300.-Kč/rok. Od poplatku jsou osvobozeny osoby bezmocné, s těžkým zdravotním postižením, které jsou držitelem průkazu ZTP/P podle zvláštního předpisu, osoby provádějící výcvik psů, určených k doprovodu těchto osob, osoba provozu-jící útulek zřízený obcí pro ztracené nebo opuštěné psy nebo osoba, které stanoví povinnost držení a používání psa zvláštní právní předpis. Poplatek je splatný do 31. března běžného roku.  
 Poplatek za likvidaci odpadů Výše a podmínky hrazení poplatku stanovuje Obecně závazná vyhláška města Poběžovice č. 03/2012 o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění využívání a odstraňování komunálních odpa-dů a vyhláška č. 1/2013 kterou se uvedená vyhláška mění a doplňuje.  http://www.pobezovice.cz/cs/3588/6445/download/3636.pdf Výše poplatku je stanovována na základě vyčíslených skutečných nákladů na likvidaci komunálního odpadu města usnesením Zastupitelstva města Poběžovice a v současnosti činí 650.-Kč za osobu a rok. Majitelé objektů urče-ných k individuální rekreaci hradí poplatek 650.-Kč za objekt a rok. Pro poživatele starobního a invalidního důchodu pro invaliditu třetího stupně se poplatek snižuje o částku 250.-Kč za osobu a činí tedy 400.-Kč za osobu a rok. Poplatníci, kterým vznikl nárok na tuto slevu nově, nebo ji budou uplatňovat poprvé, musí nastalou skutečnost doložit při úhradě poplatku v pokladně MěÚ Poběžovice (výměrem důchodu, složenkou s vypláceným důchodem apod.) Poplatek je splatný do 30. června běžného roku. Všechny poplatky je možno hradit v hotovosti v pokladně MěÚ Poběžovice nebo bezhotovostním pře-vodem z účtu na účet města Poběžovice č. 0762088379/0800.  Při bezhotovostním převodu uveďte jako variabilní symbol číslo popisné své nemovitosti a do zprávy pro příjemce uveďte druh poplatku a osoby, za které poplatek hradíte, např.: „Poplatek za psy – Jan Novák, Alena Pokorná.“  

Dne 11. 11. přijel do MŠ Po-běžovice Martin na bílém ko-ni. Pravda sníh nám nepřive-zl, ale pro děti to byl hezký zážitek. V půl deváté ráno se všechny děti sešly na te-rase školky, vyzbrojené jabl-ky, mrkví, tvrdým pečivem a dalšími dobrůtkami pro ko-ně, a poslouchaly, jestli se náhodou někde neozve zvuk koňských kopyt. Dočkaly se. Svatý Marin přijel až na za-hradu školky, aby nás pozdravil. Poslechli jsme si krátký příběh, z dávných dob, o tom, kdo to Martin 

vlastně byl, a proč je legen-dou dodnes. Když se i se svým bílým koněm projel po zahradě, nabídl své sedlo všem dětem, které si chtěly jízdu na koni vyzkoušet. Ko-níci si za odměnu a trpěli-vost odvezli spoustu dobrot a Svatý Martin se svojí jízdou ochutnali Svatomar-tinské rohlíčky, které pro ně děti ze školky upekly.  Za netradiční dopoledne dě-kujeme manželům Laiblo-vým ze Svržna.  Děti i zaměstnanci  MŠ Poběžovice. 

Tři mladé hudebnice, které tvoří vokální trio MAKABARA se představily v nedělní podvečer 16. listopadu v poběžovickém kos-tele Nanebevzetí Panny Marie a svým vystoupením nadělily radost téměř padesátce přítomných posluchačů. 
Na padesát posluchačů si v je-jich podání vyslechlo několik upravených lidovek, spirituálů, hebrejských či židovských písní. Čistě vokální provedení někte-rých písní, či dalších s kytaro-vým doprovodem, bylo pro pří-tomné posluchače v poběžovic-kém svatostánku milým pohla-zením po duši a krásné souznění celého tria bylo umocněno akus-tikou kostelní lodi. Myslím, že všichni posluchači odcházeli po skončení koncertu s velmi sil-ným zážitkem, který v nich tyto tři křehké dívky svým vystoupe-ním zanechaly. Vokální trio Makabara tvoří Ma-rie Vostatková (1. soprán), Ka-teřina Uličná (2. soprán) a Bar-bora Janová (alt). Název je od-vozen z počátečních slabik jmen 

zpěvaček. Teprve po čase se zpěvačky dozvěděly, že slovo makabara má v hebrejštině význam "velká pohroma." Trio Makabara vzniklo v ro-ce 2004 na půdě konzerva-toře Jana Deyla a Střední školy pro zrakově postižené v Praze, kterou všechny tři členky souboru úspěšně ab-solvovaly. V současné době se zabývá interpretac í hebrejských a židovských písní, českých a moravských lidovek, spirituálů. V reper-toáru mají též soudobou tvorbu, například velmi po-pulárního Jiřího Pavlici. Trio nepohrdne ani přednesem sou-dobé moderní tvorby. V roce 2007 trio Makabara slavi-lo úspěch vítězstvím v prestižní 

americké soutěži mladých hu-debníků Young Soloist Awards a 

zazpívalo ve Washingtonu, Houstonu a dalších významných městech spojených států ame-rických. Tuto velmi úspěšnou 

uměleckou dráhu potvrdilo dru-hým místem na mezinárodní soutěži pěveckých ansám-blů ve Stonavě v roce 2010 a prvním místem na mezinárodním hudebním festivalu Květnová fanta-zie 2012. Po skončení koncertu po-děkovala sl. Dominika Adamcová z MKIS, která pomáhala s jeho organi-zací všem aktérkám za krásný zážitek, jež svým vystoupení poběžovické-mu publiku přinesly. Při předávání květin  vyjádři-la naději, že toto vystou-pení nebylo v Poběžovicích po-slední a že snad trio MAKABARA uslyšíme i v příštím roce.                 Vok 

Poběžovice:  prosinec: 3.12., 17.12., 31.12., leden: 14.1., 28.1. 
Ostatní obce:  prosinec: 2.12., 16.12., 30.12., leden: 13.1., 27.1. 



V našem oddílu SK Judo Poběžovice je registro-váno od září 2014 22 dětí do 15 let. Rodiče děti do Poběžovic vozí z Mnichova, Hostouně a Hor-šovského Týna. Velice si ceníme obětavosti a zájmu rodičů, kteří i třikrát týdně vozí děti na trénink a dle možností jezdí s dětmi i na závody. Chtěli bychom touto cestou poděkovat vedení školy za přístup a vstřícnost pana školníka Leoše Planety. Na začátku prázdnin byly děti týden na táboře v Melchiorově Huti u Úněšova. Soustředění se společně s poběžovickými judisty zúčastnily i dě-ti z Blovic a Sušice. Společně se pilně učily no-vým technikám pod vedením pana Josefa Kubí-ka a Františka Vlčnovského z Blovic. Posléze si děti udělaly zkoušky na pásky vyšší kategorie. 

Na táboře, kde se všem moc líbilo, si užívaly sportovních aktivit. Mohly zde hrát minigolf, fot-bal, míčové hry, v teplých dnech ocenily bazén v 

místním areálu. Poslední den nechyběl ani táboro-vý oheň a večer po set-mění absolvovaly bobříka odvahy. Po zbytek prázdnin měly děti volno. S novým školním rokem jsme začali trénovat na soutěže a kvalifikace. Účastnili jsme se turnaje v Karlových Varech, Ma-riánských Lázní, Tepli-cích a Prachaticích. V ka-tegorii starších závodní-ků zabodovali a medaile přivezli Theodor Hamr a Jakub Felix, z mladších žáků si dobře vedli Vác-lav Seidl, Karolína Šímová, David Johánek, Jan Hartl, Filip Valenta a Šárka Zdeborová. Nejdůle-žitější závod proběhl v Teplicích, kde se konal kvalifikační turnaj mladších žáků na Mistroství České Republiky. Na turnaji se sešlo 600 závod-níků z celé České republiky. Na pátém místě se umístili Simona Borčová a Ladislav Borč, tímto umístěním si tak zajistili účast na MČR, které se konalo 22.11.2014 v Hranicích na Moravě. Dalším kvalitním turnajem byla soutěž Pohár Naděje v Ústí nad Labem. Zde se zúčastnilo 250 

judistů do 13 let a neztratili se zde ani poběžovické naděje - David Jo-hánek společně se Šárkou Zdeboro-vou, získali zlatou medaili, stříbrnou medaili přidal Jan Hartl.  Do konce letošní-ho roku se judisté 
ještě zúčastní turnajů v Do-mažlicích, Berou-ně a Blovicích. Zakončení úspěš-ného roku se bu-de konat dne 19.12.2014 v tě-locvičně základní školy, kde se společně sejde-me i s rodiči na předvánočním večeru a s dětmi si zasoutěžíme. Sejdeme se opět až v novém roce 2015. JUDO Poběžovice 

Náš kolektiv mladých hasičů je bohatší o další tři medaile, které získal na podzimních branných závodech. Branný závod, to je disciplína, kterou máme po-většinou rádi, neboť při ní můžeme zúročit zku-šenosti, které jsme získávali během celého roku. Vážou se uzle, probíráme požární ochranu, uplatňujeme základy topografie, ale samozřejmě musíme být i fyzicky připravení, neboť se vše odehrává na trati o délce 2 a 2,5 km.  První závod se odehrál 27. 9. 2014, kdy jsme vyrazili naším Čavdárkem na již legendární zá-vod do Chodské Lhoty. Jelo nás hodně, protože se jednalo o branný závod jednotlivců a nemu-seli jsme se omezovat na družstva. Na místě nás čekalo občerstvení v podobě moštu, což jsme všichni uvítali. Netrvalo ale dlouho a po nástupu jsme postupně začali zdolávat nástrahy tratě. Celkové výsledky dopadly dobře, ale nej-větším překvapením byla opět stříbrná medaile Lukáše Ticháčka, který se na druhé místo pro-bojoval ze 17 dalších bojovníků v kategorii. Zá-vodu se zúčastnili: Lukáš Ticháček, Karel Rada, Jan Anderle, Tomáš Merta, Jakub Ticháček a dva nováčci, Tereza Marešová a David Ticháček, 

kteří ač chodí do kroužku krátce, tak nezůstali zdaleka ve svých kategoriích poslední! Po spo-lečném focení s našimi kamarády z SDH Hos-touň jsme se plní dojmů vydali ke svým domo-vům… Ještě nás ale čekal jeden důležitý závod v tomto roce. V září začal nový ročník hry Plamen, které-ho se letos účastníme s jedním družstvem mlad-

ších hasičů. Celá hra začíná tradičně závodem požárnické všestrannosti, což je branný závod, který se běží v pětičlenné hlídce. Letos se závod opět konal ve Spáňově, kam jezdíme už posled-ní tři roky. My jsme si však připravili ještě jednu zvláštnost, po dlouhé době běželi za náš sbor i dva dorostenci, Lukáš Ticháček, který díky své-mu věku ještě dorostencem není, ale přeskočil o jednu kategorii výše a Tomáš Prajzent, který již právoplatným dorostencem je. Hlídka mladých hasičů pak běžela v tomto složení: Barbora Ku-kačková, Jakub Kliner, Tereza Marešová, Jan Anderle a David Ticháček. Naše hlídka se umísti-la na krásném 5. místě z 15 družstev. Lukáš Ti-cháček dosáhl na nádherné 1. místo a Tomáš Prajzent byl druhý. Oba dostali zaslouženě me-daili a diplom, jelikož okresní kolo pro dorost tímto závodem skončilo. Mladší družstvo však ještě čeká jarní boj, v dubnu to bude požární útok s překážkami CTIF, v květnu ještě štafety 4x60 metrů a 400 metrů s překážkami CTIF, po-žární útok a běh na 60 metrů s překážkami. Če-ká nás toho ještě hodně, proto nám držte pěsti, ať jsme zase lepší než loni!        Martin Kopecký SDH Poběžovice 

Společné foto z tábora 

Simona a Ladislav 
Borčovi 

Naši medailisté 

Mladší žáci 

V letech 1741-1743 vznikl válečný konflikt mezi Rakouskem a Bavorskem. Bavorský kurfiřt Karel Albrecht si činil nárok na Čechy a byl podporo-ván Francií. Táhl na Plzeň a pak i na Prahu. Pro-ti němu bylo posláno rakouské vojsko, které ob-sadilo Plzeň a pak táhlo na Prahu. Protože se blížila nová francouzská pomoc, tak se Rakuša-né obrátili proti ní a stanuli v září u Boru. Válka skončila kapitulací pražské posádky 26.12.1742, která pak podle ujednání odtáhla 2. ledna 1743 z Prahy přes Plzeň. V těchto dobách byl na zámku v Ronšperku zří-zen vojenský špitál císařského vojska. Roku 1743 zemřelo při epidemii více vojáků (asi 600) z nichž někteří byli pochováni za zámkem, blíže hřbitova. Administrátor Fischer (1743-1746) ne-chal zde postavit dřevě-ný kříž. Roku 1843 se rozhodl hrabě Leopold z Thuna-Hohenstein, že zřídí velký zámecký park. Aby mohl hrabě Leopold uskutečnit svůj záměr - rozšíření parku, požádal město, aby dalo souhlas k tomu, aby úvozová cesta oddě-

lující obě zahrady byla zrušena. Město souhlasi-lo, ale žádalo zároveň, aby hrabě zřídil náhra-dou za ní novou cestu, která by vedla k Hostouni přímo z náměstí. Hrabě souhlasil ta-ké a dal novou cestu zřídit. Při těchto pracích byl zrušen dřevěný kříž a nově byla postavena kalvárie na památku zesnulých v nové zámecké zdi, která byla s krucifixem uprostřed a po stra-nách se sochami světců (foto z r. 1988).  Roku 1949, kdy bylo na zámku ubytováno voj-sko pohraniční stráže, dal osvětový důstojník, poručík Dubský kopat v zámeckém parku za kří-žem, zasazeným ve zdi, proti ulici mezi starým hřbitovem a stodolami. Asi 10 m za zdí bylo na-lezeno silně ztrouchnivělé dřevo, čtyřhranné o profilu 15x15 cm svisle, asi zbytek onoho kříže. Mezi tím-to zbytkem kříže a zdí byla nalezena kostra, ležící hlavou k západu. Ničeho u ní nebylo nalezeno. Dle dochovaných zbytků fotografií určil PhDr. Vogeltanz postavy svatých. Po pravé straně krucifixu byla soška sv. Jana a po levé stra-ně Panna Marie s Ježíškem.  Josef Böhm stránka 3 

aneb už je pozdě 
♣ 1359  první písemná zmínka o vsi  Poběžo-vice 
♣ 1424 císař Zikmund povyšuje ves na markt (městys) 
♣ 1459 se stává držitelem Poběžovic Dobro-host z Ronšperka, díky jemu se v r. 1502        („oficiálně“) stává z marktu Poběžovice měs-to Ronšperk, (hrad, kostel, hradby aj.) 
♣ 1634 z tohoto roku pochází zatím dosud nejstarší náhrobek na židovském hřbitově      
♣ 1864 kupuje ronšperské panství František Karel Coudenhove a jeho žena Marie rozená Kalergi, zakladatel slavné ronšperské knihov-ny 
♣ 1874 se narodila v Japonsku Mitsu Aoyama 
♣ 1884 zemřel Bedřich Smetana – v mládí uči-tel hudby v rodině hrabat z Thunu a Hohen-steina, které zdejší panství patřilo v letech 1805 – 1864) 
♣ 1894 se narodil v Japonsku  Richard Cou-denhove Kalergi autor myšlenky na spojení všech evropských států k boji proti všem dik-taturám a zakladatel Panevropské unie, z jejíchž ideálů vychází i dnešní EU 
♣ 1944 – 2004 žil akademický malíř a grafik Vladimír Havlic (měl chalupu v Zámělíči). M. Špačková 
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